
říjen 2011

Poříčanský posel

-1-
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AKTUALITY

čtvrté číslo

źSvoz kompostovatelného odpadu bude 
probíhat do konce listopadu.

Hledáme
ź pracovníky  na úklid sněhu pro zimní 
období 2011/12. 
ź  zájemce  o řízení provozu na přechodech 
pro chodce v ranních hodinách. 
Více informací na obecním úřadě nebo na 
tel. 321695351.

Pozvánka
12. 10. 2011 od 16.00 v areálu ZŠ a MŠ 
proběhne tradiční podzimní setkání rodičů 
a dětí školy a školky. Letos pořádáme 
„Vařečkyádu". Rodiče společně s dětmi 
doma „oblečou vařečku". A tuto vařečku 
pak vystaví (ráno 12.10.) na školním 
pozemku. Velikost a použité materiály jsou 
na vás. Zapojte se prosím v co 
nejhojnějším počtu. Děti už od konce 
školního roku spoří na doskočiště pro skok 
vysoký. Vstupné dobrovolné, ale i výtěžek 
z prodeje dobrot od maminek půjde opět na 
podporu tohoto cvičebního náčiní pro 
všechny děti. Přijďte nás podpořit a 
pobavit se s námi! Buřty, lampióny a 
čajové svíčky s sebou.

   oříčanský kostel 8. září slavil 260. výročí svého zasvěcení. Tato krásná barokní 
památka je bohužel ve velmi špatném stavu, a protože kostel není pravidelně otevřen 
k bohoslužbám a veřejnosti, mám dojem, že jeho stav není mnoha lidem v obci až tak 
dobře znám. Bylo by velmi smutné, kdyby stavba s tak bohatou duchovní a kulturní 
minulostí, jako náš kostel má, zanikla. Proto bych s podporou obce ráda založila 
Spolek pro obnovu a znovuotevření Poříčanského kostela. Cílem snažení by tak 
měla být nejen stavební obnova, ale i zpřístupnění a využití kostela a jeho okolí, 
mimo jiné pro pořádání koncertů, setkání, výstav a jiných kulturních akcí.  Stejně 
jako kostel by obnovu zasloužil i přilehlý hřbitov. 
Takovéto snažení nemůže, a ani by nemělo, být prací jednotlivce, a proto vyzývám 
ty z Vás, kteří by se na tomto úsilí chtěli podílet s námi, aby se ozvali a přidali.
Ještě na podzim bychom chtěli uspořádat brigádu v areálu kostela. Naším prvním 
cílem bude vyčištění pozemku od ple-vele a náletových dřevin.  
                                                                                                             B. Vlasáková
                                                                                                       barbora.vlasakova@seznam.cz

P

Vážené čtenářky, vážení čtenáři,
po delší přestávce způsobené letními prázdninami se vám opět 
ozýváme, abychom se s vámi podělili o aktuální dění v Poříčanech. 
Čtvrté letošní číslo Poříčanského posla je obsáhlé, poprvé má šestnáct 
stran, na kterých se můžete podrobně seznámit například s výsledky 
jednání zastupitelstva, která od června proběhla. 
K rozhovoru, který už tradičně najdete na straně 2, jsme se sešli s 
Pavlem Kalašem. Člen poříčanského Sokola působí také v aktivních 
zálohách České armády. Se svou prostějovskou jednotkou nedávno 
vyhrál sportovní klání Czech Army Strong Man, které se konalo ve 
Valticích. 
Během letních prázdnin se hodně dělo i ve škole. Probíhá rekonstrukce 
školní družiny, upravila se kuchyň v mateřské škole a schyluje se k 
odkupu nové budovy školky, která loni vyrostla vedle základní školy. 
Podrobně se o dění ve škole dočtete na straně 6.
V létě žilo akcemi i fotbalové hřiště. Na přelomu července a srpna se zde 
konaly Poříčanské letní hry, nechyběly ani fotbalové turnaje. Jednomu 
takovému s mezinárodním obsazením a doprovodným programem pro 
děti se ve svém článku věnuje šéf společnosti Beneš a Lát Ing. Lumír Al-
Dabagh. 
V obci dojde v nejbližší době k úpravě sběrných míst odpadu tak, aby 
byly lépe dostupné všem obyvatelům obce. Nikdo asi nebude rád, když 
se v blízkosti jeho bydliště objeví kontejnery, ale pokud se všichni 
budou chovat jako lidi a budou plasty, papír a sklo házet do kontejnerů a 
ne vedle nich, pomůže tento krok zvýšit komfort při ekologickém 
ukládání odpadu.
 Budeme rádi za vaše připomínky i nápady. Můžete nám je sdělit na 
obecním úřadě nebo e-mailem na .

Hezký nadcházející podzim
                                                                                                Jiří Hrabě

ouporicany@volny.cz



Poříčanský posel číslo 4/říjen 2011

-2-

Funguje spoleh jednoho na druhého nebo musíš být 
hlavně odolný jako jednotlivec? 
O jednotlivce vůbec nejde, jde o výsledek jednotky. Musíš 
být výborný jednotlivec, abys podpořil jednotku. Není tam 
prostor pro flákače. 
Jakou roli hraje strach?
Kdo se nebojí, je blázen a tím pádem nebezpečný pro 
ostatní. Důležité je strach ovládat. Nesmí tě paralyzovat, 
ale povzbudit. Při každém seskoku z letadla musíš mít 
strach, pak děláš to, co máš dělat, všechny ty naučené 
věci. Soutěže Czech Army Strong Man, které tvůj tým na 
jaře vyhrál, se účastnily ozbrojené složky, hasiči i polici-
sté. V čem byl mezi vámi rozdíl?
My jsme vyhráli ne díky naší síle, ale kvůli týmu. Jsme 
zvyklí soutěžit za družstvo, ne za jednotlivce. U ostatních 
kluků bylo vidět, že jedou na sebe. Oproti loňskému 
ročníku šla úroveň soutěže nahoru. Při jedné z disciplín – 
benchi – kdy tým zvedá na lavici činku o váze 70 kilogramů 
v pětiminutovém limitu, mělo loňské vítězné mužstvo 141 
opakování. Letos udělalo družstvo nováčků 151. My 
přitom vloni měli 136. Věděli jsme ale, že když se budeme 
pravidelně střídat a pomáhat si, budeme silnější.  Jako 
tým.    

Jsem v aktivních zálohách České armády u roty Z 601 
speciálních sil v Prostějově. Tři týdny v roce musím 
odsloužit, čtyřikrát ročně chodím na cvičení. Podle 
české legislativy nemůžu jít do zahraničních misí, ale 
mohu být povolán při živelních pohromách.
Proč jsi se na to dal?
Kdyby to v době, když jsem odcházel ze základní vojenské 
služby bylo možné, stal bych se vojákem z povolání. 
Tenkrát nám říkali, že se bude armáda profesionalizovat, 
ať tam zůstaneme jako velitelé družstev. Tehdy jsem na 
to nekývnul. Vždycky mě to ale bavilo a když jsem zjistil, 
že začaly fungovat aktivní zálohy, šel jsem do toho. 
Co všechno patří do tvých povinností v aktivních 
zálohách?
Jsem pyrotechnik, pokládám miny, nástražné systémy. 
Děláme ostřelovačky, slaňujeme, skáčeme z vrtulníku. 
Vojna je dneska o něčem jiném než dřív. Řeknou ti: 
chceme, abys šel tohle udělat. A na tobě je, abys 
naplánoval, kdy to uděláš a jak to uděláš, od špendlíku po 
lokomotivu.
Pomohlo ti při vstupu do aktivních záloh to, že 
pravidelně cvičíš? 
Musíš být fyzicky připravený, ale ještě důležitější je pevná 
vůle. V rotě nejsou velký svalnatý kluci, to není potřeba. 
Brzy se ukáže, kdo co vydrží. Chlap, který má stodvacet 
kilo, nevydrží tři dny v kuse jít s minimem jídla. Když 
máme velkou akci, za týden zhubnu čtyři pět kilo. Akce 
jsou náročné fyzicky i psychicky. I když jde jen o cvičení, 
jsou velmi blízko realitě. Cvičí nás kluci, kteří mají za 
sebou mise v Afghánistánu. V noci nás někde vysadí 
vrtulník a ty máš na sobě zátěž 43 kilo - neprůstřelnou 
vestu, taktickou vestu, granáty, zásobníky do pistole a 
bágl s jídlem a vodou na pět dní, které tě čekají. 

Strongman z Poříčan
Pavel Kalaš je čle-
nem poříčanského 
Sokola. A také roty Z 
601 speciálních sil v 
Prostějově. S partou 
vojáků vyhrál letos 
na jaře druhý ročník 
soutěže Czech Army 
Strong Man ve Valti-
cích.          

Jak ses k soutěži o 
siláka České armády 
dostal?

 . 
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Individuálně se soutěžilo v tzv. mrtvém tahu. Jak si 
dopadl?
Skončil jsem sedmý z třiadvaceti s uznaným výkonem 
190 kilo. Zvedl jsem i 215 kilo, ale tenhle pokus mi nebyl 
uznán technicky, protože jsem nevypnul prsa. Jinak bych 
byl čtvrtý. Sám pro sebe ale vím, že jsem se od loňska 
zlepšil.
Ladil si před soutěží formu?
Chodil jsem cvičit celou zimu, přibral jsem, ale pak jsem si 
namohl ramenní šlachu, a s cvičením jsem musel přestat. 
Pak jsem jel na vojenské cvičení, kde jsem zhubl čtyři kila. 
Nato jsem byl týden s rodinou na horách a pak jsem šel na 
soutěž. Tři týdny předtím jsem tedy necvičil, ale na to se 
nechci vymlouvat. 
Dlouho jsi členem poříčanského Sokola, děláš mu 
dobrou reklamu…
Já chci hlavně ukázat těm mladým, že to jde. Aby měli 
nějakou motivaci. Děti neumějí udělat kotrmelec, šplhat, 
nic. V tom je dneska velká bída. V poříčanském Sokole je 
přitom tolik sportů, které by mohly dělat – ping-pong, 
volejbal, posilovna a další, stačí si vybrat. Za nás jsme 
chodili do Sokola na žebřiny, šplhání, kruhy, to dneska 
dětem chybí. Uvažuji o tom, že bych takové akční cvičení 
pro děti v místním Sokole vedl. 
                                                                                       J. Hrabě

Jaké byly další disciplíny?
Vrh koulí nebo třeba přehození osmdesátikilového 
balvanu přes metr a půl vysokou překážku nebo hod 
pneumatikou. To není žádná sranda. 



Druhá výhoda svozu, která je nasnadě, je, že když budeme 
všichni kompostovat zbytky ze zahrady doma, nebo když 
je dáme do pytlů a necháme vyvézt, nebudou se nám v 
příkopech podél cest ani nikde jinde, tvořit hromádky 
shnilého ovoce, trávy, nebo dokonce psích exkrementů 
(ano i takovou jsme našli!), které někdo posbírá na své 
zahradě a vysype před dům do škarpy. Dříve nebo později 
asi hromádky zmizí – buď zetlejí, nebo je zemědělci 
zaorají, nebo jen prorostou plevelem. Tomu, kdo je do 
škarpy vyvezl, pravděpodobně nevadí, ale vadí lidem, 
kteří kolem nich chodí a všímají si svého okolí. Vadí také 
zaměstnancům obce, kterým ztěžují sekání trávy. V 
neposlední řadě také omezují průtok dešťové vody, 
zanášejí kanály - vytvářejí tak nepříjemnosti ostatním a 
generují další náklady.  Myslím, že 10 Kč za pytel, který 
při slušném zacházení vydrží i celou sezónu, není mnoho, a 
je přece pohodlnější dát posekanou trávu v pytli za vrátka a 
nechat vyvézt, než se s kýblem či kolečkem zahradního 
odpadu muset vypravit někam přes silnici. Jablka a 
spadané ovoce navíc vyvezeme, i když  je dáte do kýblu.  
Buďme ohleduplní k sobě i ostatním. Zrovna tohle je 
docela snadná věc a přinese užitek všem. 

Parkování u nádraží
V minulém čísle jsme apelovali na řidiče, kteří parkují u 
nádraží, aby netvořili třetí řadu a nechali točnu pro 
autobusy volnou. Jak je vidět, naše výzva nezabrala. Před 
nádražím se parkuje vesele dál, průjezd do ulice Nádražní 
už de facto neexistuje…
Autobusoví dopravci si pak stěžují na Obecním úřadě a 
chtějí po nás řešení, které ovšem nebude zadarmo. Je 
škoda, že na neukázněnost několika lidí, tak „doplatíme“ 
všichni.

Objízdná trasa
Do 31.10. 2011 povede přes Poříčany objízdná trasa pro 
nákladní dopravu ve směru z Českého Brodu k dálnici. Pro 
měsíc září jsme proto zajistili, aby ve všední dny ráno mezi 
7.15 a 8.00 p. Belinger hlídal pohyb děti a ostatních chodců 
na přechodu u sokolovny. Vzhledem ke kladným ohlasům 
na tuto službu zvažujeme od příštího roku její zavedení na 
stálo.
                                                                           H. Teršová
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Kontejnery na tříděný odpad
V průběhu měsíce října dojde k přemístění hnízd s 
kontejnery na tříděný odpad. První přesun proběhl již v 
září, kdy "zmizely" kontejnery od kostela. Stávající 
umístění se totiž dlouhodobě ukazuje jako nevyhovující. 
Problematické jsou hnízda na hlavních tazích obcí, 
zejména pak v ul. Kounická a Českobrodská (u hospody), 
která budou také zrušena. Zachována budou stávající 
hnízda mezi bytovkami a v areálu ZŠ.
Nově budou kontejnery umístěny v těchto místech:
ul. Nad Sokolovnou, ul. Školní (parkoviště nad školkou), 
ul. Sportovní (u mostu), ul. Klučovská,  křižovatka ulic U 
Cihelny a Na Úhoru. Výhledově počítáme se zřízením 
hnízda v ul. Větrná. 
V souvislosti s tříděným odpadem žádáme všechny, aby 
respektovali základní pravidla třídění, dbali pokynů na 
kontejnerech a především nenechávali odpad volně vedle 
kontejnerů. Nepořádek, který tak vzniká v okolí 
kontejnerů, obtěžuje nás všechny. 

Kompost za humny…
Již několikátou sezónu u nás v obci funguje svoz 
kompostovatelného odpadu, a jsme velmi rádi, že tuto 
službu využívá stále více lidí. Jedním z důvodů, pro jeho 
zavedení byla finanční úspora oproti tomu, když se těžký 
odpad, např. jablka, sype do popelnic. 

Informace OÚ

: 314 000 970
http://vinozporican.unas.cz

: tomas.hybner@volny.cz

Jana Hroudy 401
289 14 Poríčany     

Sudová a lahvová vína

otevřeno denně 17.00 - 20.00 hodin

: 606 100 344
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Poprvé v naší škole byla 
během léta otevřena 
kromě MŠ i družina. 
Služby využily hlavně 
děti z prvního stupně, 
navíc o náš program měly 
zájem i děti z okolí. Děti 
zde zažily pěkných deset 
dnů s učiteli MŠ, ZŠ a 
vychovatelkami družiny. 
Tato aktivita měla podobu 
„příměstského tábora", 
kdy děti na celý den 
docházely do nové MŠ, 
která se změnila na 
indiánská území. Děti ve 
školce trávily i dvě zá-
věrečné noci. Rodiče tou-
to akcí získali možnost v 
klidu pracovat a vědět, že 
je o děti po celý den 
kvalitně postaráno. Spo-
kojené děti byly naší 
největší odměnou a do-
dalo nám to odvahu se do 
takovéto akce pustit i v 
příštím roce. 
                                                                                  

. Suchánkovák                   K

Poděkování aktivní Školské radě

Během posledních tří let pracovala aktivně ve škole 
Školská rada ve složení:
Zástupci obce: Teršová, Hampl, Vosecká.
Zástupci rodičů: Hamplová, Musilová, Kopcová
Zástupci učitelů: Pěnkava, Černá, Trnková
Za práci a čas věnovaný Školské radě děkujeme. 
Ustanovení nové Školské rady proběhne v listopadu.

K. Suchánková

 

Dne 29. září 2011 proběhl čtvrtý ročník „Svatová-
clavského běhu“. Družstva soutěžila ve čtyřech 
věkových kategoriích: 1. třída, 2. a 3. třída, 4. – 6. třída a 
7. – 9. třída. Letos poprvé jsme poměřili síly s žáky ZŠ 
Kounice

Ohlédnutí za prázdninami  - Indiánské léto

Co dělat s použitým olejem?

Každý asi víme, že pokud nalejeme použitý olej do 
odpadu, může to přinést potíže v čistírně odpadních vod.  
Proto se naše škola rozhodla vstoupit do projektu, ve 
kterém je zdarma tento olej svážen a je s ním následně 
správně naloženo. Co může udělat občan Poříčan? Pokud 
něco smaží, používá fritování a olej už není v pořádku, 
pak ho může nalít do plastové lahve, zašroubovat a odnést 
do školní kuchyně k paní Cháberové – vedoucí školní 
kuchyně. Pokud spěcháte a nechcete jít dovnitř budovy, 
pak nechte olej u bočního vchodu do hospodářské budovy 
(směrem k MŠ 1,2). Na dveřích je označeno místo, kde 
olej nechávat. Je to drobnost, která však může pomoci 
odlehčit značné zátěži naší čističky odpadních vod. Vždy, 
když jdete vylévat olej do odpadu, vzpomeňte si, že to jde 
i jinak.
                                                                      K. Suchánková

Kroužky
V měsíci říjnu se rozjíždí v naší škole a školce činnost 
kroužků. Nabídku sledujte na . 
Nabízíme i zábavu pro dospělé, jako je jóga, němčina, v 
případě zájmu i keramika. Neváhejte se na nás obrátit, 
pokud chcete tyto aktivity navštěvovat.

www.zsporicany.cz
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Pár slov o školním vzdělávacím programu 
(ŠVP) pro ZŠ 
Každá škola pracuje podle svého školního vzdělávacího 
programu. Všechny školy vycházejí z Rámcového 
vzdělávacího programu, který stanovuje MŠMT. 
Ten náš se jmenuje „Na jedné lodi za poznáním".
Dlouhodobou strategií naší školy není určitá profilace, ale 
obecné zaměření vzdělávání. Naše škola stojí na čtyřech 
pilířích: individuální přístup k žákům, předávání 
smysluplných znalostí, vedení dětí k odpovědnosti, k 
uznávání základních morálních hodnot.
Škola se připojuje k evropským trendům vzdělávání pro 
21. století a považuje, stejně jako evropská vzdělávací 
politika, za důležité tyto cíle vzdělávání:
Učit se poznávat: předpokladem je, že se žák naučí 
smysluplně učit; vzdělávání přináší příležitosti; motivace 
pro celoživotní učení; vytváří se prostor pro všestrannou, 
účinnou a otevřenou komunikaci.
Učit se jednat: žák je schopen reagovat na změny, řešit 
problémy; co se žák naučí, použije v praxi.
Učit se žít mezi lidmi: zvládnout dovednost komunika-
ce, spolupráce i prostou existenci žití vedle druhých i s 
druhými; respekt a otevřenost k odlišnostem všeho druhu; 
základ je rodina, škola dále rozvíjí a kultivuje. Důležitá je i 
globální a evropská dimenze ve vzdělávání. Zaměřujeme 
se na aktivní rozvíjení duševního, fyzického a sociálního 
zdraví.
Učit se být: umět si stanovovat priority, činit osobní 
rozhodnutí, projevovat se jako svébytné a svobodné 
osobnosti; hodnotit vlastní schopnost, dovednosti i své 
chování; umět nést odpovědnost sám za sebe. 

K tomu, aby se vše povedlo, škola uplatňuje různé vých-
ovné a vzdělávací strategie – využívání různých zdrojů 
informací, vzdělávání v souvislostech, dovednost oriento-
vat se v textu, využívání nových vyučovacích metod a 
organizačních forem výuky.
Nedílnou součástí výchovného systému je výchova k 
odpovědnosti ze sebe sama, za ostatní, za hodnoty a 
prostředí kolem sebe. Škola má žáky připravit na to, aby se 
uměli uplatnit v běžném životě.
Chceme žáky naučit kritickému a samostatnému myšlení a 
jednání, zároveň také osobní odpovědnosti, statečnosti, 
sebekázni, vzájemnosti, empatii a úctě. K tomu slouží 
zvýšení podílu žáků na rozhodování (vnitřní pravidla 
jednotlivých tříd, spolupráce se žákovskou samosprávou, 
žákovský parlament), vysoký podíl předmětů výchovného 
charakteru a důraz na slušné chování, jednání i vystupování.  
Pro práci školy je nezbytný kvalitní vztah mezi školou a 
rodinou. Rodiče jsou ti, kdo za děti zodpovídají a škola jim 
má být nápomocná. Základem tohoto partnerství je 
oboustranná informovanost. Usilujeme o školu otevřenou 
veřejnosti. Snažíme se rozvíjet dobré klima školy pozitivní 
komunikaci a k tomu vést i děti.
 Jako příklad z našeho ŠVP lze uvést, že naše škola např. 
vyučuje cizí jazyk již od 2. třídy, přestože povinné je to až 
od třetí třídy. Rodiče tuto skutečnost vnímají pozitivně. 
Podobu ŠVP může ovlivňovat i rodič zvolený do Školské 
rady a samozřejmě zřizovatel školy.

Koordinátorka ŠVP E. Fišerová, K. Suchánková

Nová školka
V nadcházejících týdnech se obec chystá odkoupit budovu 
třetího oddělení mateřské školy od dodavatele stavby, f. 
TOUAX. Ráda bych při této příležitosti shrnula, jak to s 
touto stavbou bylo, je, a co nás v nejbližší době čeká.

Potřeba zřídit školku vznikla v březnu 2010, kdy k zápisu 
přišlo o zhruba 30 dětí více, než byla možné přijmout do 
staré školky, která má kapacitu 56 dětí. Minulé 
zastupitelstvo se rozhodlo situaci řešit a oslovilo několik 
firem. Problémy však byly s umístěním stavby – původní 
záměr postavit školku v těsném sousedství staré budovy 
MŠ nebylo možné zrealizovat, neboť se jedná o pozemek 
zatížený církevní restitucí. 

  Proto bylo vybráno místo, kde školka stojí nyní. Z 
nabídek, které měla obec k dispozici, vyšla nejlépe 
nabídka firmy TOUAX, která byla schopna zrealizovat 
stavbu během cca dvou měsíců, a to včetně nestandardních 
požadavků obce, ať už to byla úprava půdorysu budovy, 
aby se na pozemek vůbec vešla, nebo třeba zvýšené stropy, 
aby splňovala normy pro třídy základní školy, pokud by to 
bylo potřeba za pár let, až se stávající babyboom přesune 
do školních lavic. Navíc TOUAX nabídl obci možnost 
užívat školku bezplatně po dobu jednoho roku, a teprve 
poté se rozhodnout, zda si stavbu pronajme, odkoupí, a 
nebo vrátí. V květnu a červnu obec zajistila přeložky 
inženýrských sítí a spodní stavbu (betonové základy), na 
které TOUAX v červenci postavil modulovou sestavu z 
"buněk". Během prázdnin se podařilo školku zkolaudovat 
a připravit na otevření 1. září. V uplynulém roce jsme 
stavbu sledovali, TOUAX průběžně odstraňoval drobné 
nedodělky, nyní se připravuje kupní smlouva. A protože 
peníze jsou vždy až na prvním místě - financování školky 
ve výši 3.840.000,- (včetně DPH) bude zajištěno 
prostřednictvím úvěru. V budoucnu se počítá s možností 
přístavby dalšího patra a s propojením se školní budovou.
                                                                           H. Teršová  
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Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 

na elektronické úřední desce dne 21.6.2011.

Přílohy zápisu: pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 

Prezenční listina, Žádost SK Poříčany, rozpočtové opatření č. 1/2011, 

geom. plán 888/2

Omluveni: T.Hlavica, S.Potměšil

Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 

konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 

128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Zapisovatelkou byla určena J.Vosecká, ověřovateli zápisu D. Nádeník 

a J.Hrabě.

Starostka požádala o schválení programu.

Hlasování: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Závěr: Program 

byl schválen.

Informace starostky:

Směna pozemků s f. Beneš a Lát – obec si vyžádala od Kat. úřadu v 

Kolíně nabývací tituly k pozemkům určeným ke směně – při 

vyřizování naší žádosti byla zjištěna nesrovnalost u jednoho z 

pozemků a bylo zahájeno opravné řízení, po jehož ukončení se bude se 

směnou pokračovat.

Vítání občánků – konalo se 8.6. odpoledne,  přivítali jsme 25 dětí za 

hojné účasti rodinných příslušníků.

Pozemek ČD – ul. Nádražní – ČD (RSM) přislíbily odstranění budovy 

s tím, že se čeká na zařazení této akce do jejich plánu údržby. Diskuse o 

tom, kdo bude o pozemek po odstranění budovy pečovat. D. Nádeník 

navrhuje řešit vyhláškou obce sekání a údržbu soukromých pozemků. 

Dále navrhuje napsat jménem obce výzvu ČD a požádat je o 

přehodnocení služby placeného WC a opětovné otevření „Nádražní 

restaurace".

Podchod ČD (u bývalé samoobsluhy) – Správa podchodů ČD začala 

po naší opakované urgenci s opravami podchodu. Byla provedena 

oprava a výmalba zdí a stropu, a vyřešeno odvodnění středové spáry. 

Dále s drahami jednáme o instalaci osvětlení.

Schůzka pracovní skupiny k plánu rozvoje obce – skupina se sešla v 

polovině června – hlavním projednávaným tématem byla plánovaná 

změna územního plánu (viz. níže).

Dotace Pošembeří  - SK Poříčany ve spolupráci s obcí zažádal o dotaci 

na „Revitalizaci prostranství fotbalového hřiště v Poříčanech", 

Pošembeří dotaci přiznalo a postoupilo žádost ke schválení na SZIF. 

SK Poříčany by měl dotaci obdržet na jaře příštího roku.

PROGRAM

1.VaK Nymburk – věcná břemena pro vstup na pozemky č. 527 v k.ú. 

Chrást a č. 641 v k.ú. Poříčany.

Starostka předložila ZO návrhy smluv pro zřízení věcného břemene, 

které byly vytvořeny na základě ujednání VaK Nymburk a obce z r. 

2005.Hlasováno o zřízení věc. břemene: 

PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 1/5/2011: ZO schvaluje zřízení věcného břemene pro vstup 

na pozemek č. 527 v k.ú. Chrást za účelem zaměření, uložení, oprav a 

běžné údržby vodovodního řadu v rozsahu dle geometrického plánu č. 

261-1/2011 ze dne 10.3.2011 ve prospěch VaK Nymburk, a.s, a ukládá 

starostce uzavřít smlouvu o zřízení věcného břemene 58/2011.

ZO schvaluje zřízení věcného břemene pro vstup pozemek č. 641 v k.ú. 

Poříčany za účelem zaměření, uložení, oprav a běžné údržby 

vodovodního řadu v rozsahu dle geometrického plánu č. 683-1/2011 ze 

dne 3.3.2011 ve prospěch VaK Nymburk, a.s. a ukládá starostce uzavřít 

smlouvu o zřízení věcného břemene 59/2011.

V 19,20 hod. se dostavil na jednání ZO S. Potměšil

2. Žádost SK Poříčany

SK Poříčany žádá o jednorázovou dotaci ve výši 50.000 Kč, jako 

důvod uvádí zvýšení nákladů na krajskou soutěž. Následuje diskuse: 

D.Nádeník, J.Rytina namítají, že dotace se týká pouze  A družstva a v 

žádosti se nepočítá ani s mládeží ani s údržbou majetku, který má SK 

od obce pronajatý. ZO ukládá starostce požádat SK o přehled příjmů a 

výdajů za minulou sezónu, s upřesněním, jaké příjmy a výdaje jdou na 

přípravku, žáky, dorost, tým A a B a jaký nastal propad v příjmech SK v 

r. 2011, dále předběžný rozpočet na sezónu 2011/12. ZO rozhodne na 

základě těchto materiálů. 

3. Plán údržby obecního majetku

Na základě žádosti D. Nádeníka byl zařazen tento bod do programu 

jednání. Cílem je vytvořit přehled obecního majetku a stanovit priority 

v jeho údržbě. D. Nádeník poukazuje na věci, které se každoročně 

odkládají (zábradlí v ul. Českobrodská – nad sokolovnou, márnice). 

Usnesení 2/5/2011: Zastupitelé zašlou vedení obce své náměty k 

případným opravám a údržbě obecního majetku do 15.7.2011, z nichž 

starostka vypracuje plán údržby. Ten bude předložen ZO k projednání 

a budou stanoveny priority. 

4. Rozpočtové opatření č. 1 pro r. 2011

Starostka předložila ZO rozpočtové opatření č 1/2011, které 

vypracovala ve spolupráci s fin. výborem. Tímto opatřením vzniká 

rozdíl oproti schválenému rozpočtu (cca +200 tis. Kč), který bude 

zahrnut do rezervy obce. Na základě opatření bude aktualizován 

rozpočet obce k 30.6. 2011.

Následuje diskuse o nákladech SDH a navýšení rozpočtu zásahové 

jednotky o 54 tis. Kč. Hasiči v loňském roce objednali 2 zásahové 

obleky (cca 27. tis), které přišly až letos a v rozpočtu s nimi nebylo 

počítáno. Dalším nepředpokládaným výdajem byly pneumatiky na 

zásahové vozidlo LIAZ (27 tis.). Starostka navrhuje navýšit rozpočet 

kapitoly výzbroj-výstroj o 54.000 Kč. Hlasováno o balíčku 

rozpočtového opatření vč. navýšení rozpočtů SDH: PRO: 10 – 

PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0 

Usnesení 3/5/2011 : ZO schvaluje rozpočtové opatření č. 1 pro rok 

2011

5. Audit pro rok 2011

Starostka obce předkládá návrh, aby přezkoumání hospodaření za rok 

2011 provedl nezávislý auditor.

Hlasováno o  provedení auditu za rok 2011 nezávislým auditorem 

PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 4/5/2011: ZO schvaluje, že přezkoumání hospodaření za rok 

2011 provede nezávislý auditor

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY č. 5/2011, konaného dne 29.6.2011
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6. Změna č. 3 ÚP

Obec obdržela 3 nabídky na zpracování ÚP. R. Musil mezitím zjistil, 

že obec může požádat o zpracování změny ÚP Odbor stavebního a 

územního plánování Městského úřadu v Českém Brodě, který by 

zpracoval zadání změny a projednal ho dotčenými orgány. Obec by 

musela zajistit výkresovou dokumentaci a digitalizaci. Před podáním 

žádosti musí ZO schválit/zamítnout jednotlivé žádosti. 

Hlasováno o podání žádosti na Městský úřad Český Brod 

PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 5/5/2011: ZO schvaluje pořízení změny č. 3 územního plánu 

Poříčan a stanovuje určeným zastupitelem pro projednání změny Mgr. 

Hanu Teršovou, starostku obce.

ZO ukládá starostce požádat o zpracování změny č. 3 územního plánu 

Odbor stavebního a územního plánování Městského úřadu v Českém 

Brodě.

7. Žádost o bezúplatný převod pozemků – PF ČR

Při prověřování vlastnických vztahů pozemků v lokalitě nad 

koupalištěm byly zjištěny 4 pozemky v majetku Pozemkového fondu 

ČR (651/51, 651/56, 651/49 a 646/7), na kterých dle vyjádření fondu 

nejsou církevní blokace. Obec může požádat PF o bezúplatný převod 

těchto pozemků.

Hlasováno o schválení podání žádosti na PF:

PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 6/5/2011: ZO schvaluje žádost Pozemkovému fondu České 

Republiky o bezúplatný převod pozemků č. 651/51, 651/56, 651/49 a 

646/7 v k.ú. Poříčany, které splňují podmínky převodu podle § 5 odst.1 

písm. a), b), c) a e)  zákona č. 95/1999 Sb., ve znění pozdějších 

předpisů.

8. Poplatek MŠ

Ředitelka ZŠ navrhuje, vzhledem ke zvyšující se kvalitě služeb 

poříčanské školky, navýšení měsíčního poplatku v MŠ Poříčany o 100 

Kč (tj. na 500,-/měsíc), a seznámila zastupitele s metodikou výpočtu 

tohoto poplatku. Prostředky z tohoto poplatku jsou využity ke zlepšení 

prostředí a vybavení školky.

Hlasováno o navýšení měsíčního poplatku v Mateřské škole 

Poříčany od 1.9.2011

PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 7/5/2011: ZO schvaluje výši měsíčního poplatku v Mateřské 

škole Poříčany od 1.9. 2011 na 500,- Kč. 

9. Rekonstrukce sociálního zařízení - družina

Na základě připomínek inspekce hygieny (KHSSK) je nutné provést 

rekonstrukci sociálního zařízení v družině. První návrh stavebních 

úprav nesplňoval požadavky KHSSK, proto se v současné době 

zpracovává projekt, který hygiena předběžně odsouhlasila. Na základě 

projektu budou požádání jednotliví dodavatelé (zednické práce, 

vodovodní instalace, odpady a kanalizace, elektroinstalace, 

obkladači) o předložení cenových nabídek. Před započetím prací musí 

být naprosto jasné jaké budou celkové náklady rekonstrukce a jejich 

dopad do rozpočtu obce. Základní škola má ne rekonstrukci k 

dispozici částku 60 tis. Kč. D. Nádeník upozorňuje na to, že by mělo 

být postupováno podle směrnice ZO o „Zadávání zakázek malého 

rozsahu". Některé práce proběhnou svépomocí (budou realizovány 

pracovníky obce). Časový harmonogram, koordinaci činností a dohled 

nad pracemi budou mít  starostka a místostarosta. ZO bude o 

doručených nabídkách a celkových nákladech informováno.

 

Hlasováno o postupu rekonstrukce družiny:

 PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 8/5/2011: Výběrové řízení na rekonstrukci sociálního 

zařízení v tomto případě proběhne z časových důvodů ve zkráceném 

řízení. Z předložených cenových nabídek budou vybráni nejlevnější 

dodavatelé. Před zahájením stavebních prací bude ZO informováno 

o doručených nabídkách a celkových nákladech.  Časový 

harmonogram, koordinaci činností a dohled nad pracemi bude mít 

na starost starostka a místostarosta.

Ve 20,45 hod. se omlouvá M. Horyna a odchází ze zasedání ZO

10. Žádost o odkup pozemku – Krausovi, p. Králík
2P. Libor Králík žádá o odkup 19m  pozemku č. 888/2 v ul. Větrná dle 

2předloženého geom. plánu (viz. příloha) za cenu 110 Kč,-/m , která 

byla stanovena při předběžném projednání na zasedání č. 2/2011. 

Veškeré další náklady (kupní smlouva, vklad do KN) hradí žadatel.

Hlasováno o záměru prodeje části pozemku p. Králíkovi: 

PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Rodina Krausova žádá o odkup části pozemku č. 878 v ul. Hořanská. 

Jedná se o druhou část pozemku, o který má zájem p. Váňa. 

Podmínky viz. výše.

Hlasováno o záměru prodeje části pozemku Krausovým: 

PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 9/5/2011: ZO schvaluje záměr prodeje části pozemků č. 

878 a 888/2 s podmínkou, že veškeré náklady spojené se zaměřením 

pozemků, uzavřením kupní smlouvy o zřízení věcného břemene, 

úhradu poplatku za návrh na vklad do katastru nemovitostí aj., hradí 

žadatel. ZO pověřuje starostku zveřejněním záměru prodeje pozemků 

dle zákona o obcích. 

11. Zásady pronájmu sloupů veř. osvětlení

Obec má zájemce o pronájem sloupu veřejného osvětlení pro 

umístění reklamy v ul. Českobrodská. Starostka předložila ZO návrh 

zásad, který stanovuje podmínky pronájmu (viz. příloha). Zásady 

řeší pouze základní podmínky, ostatní (doba pronájmu, podmínky 

odstranění, aj.) bude dáno smlouvou o pronájmu. Návrh ceny za 

pronájem sloupů VO za účelem umístění reklamy činí 1000,- Kč za 

rok.

Hlasováno o zásadách pronájmu sloupů VO: 

PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1

Usnesení 10/5/2011: ZO schvaluje zásady pronájmu sloupů 

veřejného osvětlení a částku 1000 Kč za umístění reklamy na 

sloupech VO na jeden rok.

12. OZV – akce typu technoparty

Předložen návrh OZV s tím, že obec musí vymezit prostranství pro 

konání akcí typu technoparty. ZO navrhne do příštího zasedání 

lokality, které by připadaly v úvahu pro konání akcí tohoto typu.

13. Oficiální názvy ulic

Dle informací MěÚ v Českém Brodě, který je naším nadřízeným 

orgánem ve věci evidence obyvatel, v případě zavedení oficiálních 

názvů ulic by byla pro všechny občany povinná výměna občanských 

průkazů na Městském úřadě v Českém Brodě. ZO ukládá starostce 

zjistit povinnosti plynoucí živnostníkům i ostatním občanům a s nimi 

spojené náklady. 
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14. Žádost o odprodej pozemků v ul. Nad Sokolovnou

Obec obdržela žádost p. Stárka a pí Knapové na odprodej pozemků č. 

842/7 (28 m2), 842/11 (116 m2), 846/5 (46 m2) obci. Na pozemcích se 

nachází místní komunikace. Dle vyjádření žadatelů byl odprodej 

pozemků s obcí projednáván už v 90. letech, záležitost však nikdy 

nebyla uzavřena. Z diskuse vyplynul požadavek odložit rozhodnutí na 

příští zasedání. ZO zároveň uložilo starostce do té doby zmapovat 

vlastnictví pod místními komunikacemi, chodníky a jinými veřejnými 

prostranstvími, aby byl zřejmý celkový finanční dopad na rozpočet 

obce. 

15. Věcná břemena – plyn – Na Úhoru

Se společností RWE je od r. 2008 rozjednaný převod plynového 

vedení v ul. Na Úhoru, které by měla spol. RWE převzít za úplatu. 

Zaměření stavby je hotové, ale chybí geometrický plán a smlouvy o 

zřízení věcného břemene.

Usnesení 12/5/2011 Usnesení ZO ukládá starostce nechat zhotovit 

geometrické zaměření STL – plynovodu a projednat s RWE a majiteli 

pozemků dotčených uložení věcných břemen ve veřejných 

prostranstvích a dále projednat s RWE podmínky převzetí STL 

plynovodu od obce

16. Výběrová řízení – plyn, úvěr MŠ

Plyn: Na základě zaslané výzvy obec obdržela 4 nabídky na dodávku 

zemního plynu pro období 1.10. 2011 – 31.12. 2012. Nabídky nejsou 

porovnatelné a jsou časově omezené. Starostka navrhuje požádat 

dodavatele o specifikaci nabídky a prodloužení platnosti do 31.7. 

2010, tak aby o nich mohlo rozhodnout ZO. 

Úvěr: Na základě výzvy obce nebyla předložena ani jedna nabídka. S 

diskuse vyplynul požadavek oslovené banky znovu kontaktovat a 

požádat je o posouzení naší žádosti o úvěr. 

Diskuse:

V rámci diskuse byl zmíněn stavu chodníků v obci, problematika psích 

exkrementů a chybějících odpadkových košů.

V. Trnková navrhuje, aby hlášení rozhlasu byla ve večerních hodinách, 

např. 19.00, tak jako v jiných obcích. J. Hampl upozorňuje, že večerní 

hlášení jsou běžná zejména v menších obcích, kde je obecní úřad 

otevřen pouze v podvečer.   

Starostka obce požádala ZO o vyčlenění částky cca 20 tis. Kč na 

pořízení odpadkových košů.

Hlasováno: PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení 13/5/2011: ZO souhlasí s vyčleněním částky 20.000,- Kč na 

nákup odpadkových košů

Zápis byl vyhotoven dne 11.7.2011

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY č. 6/2011, konaného dne 28.7.2011
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 

na elektronické úřední desce dne 20.7.2011.

Přílohy zápisu: pozvánka na zasedání ZO, Program jednání, 

Prezenční listina, Dodatek ke smlouvě – TOUAX, 

Omluveni: T.Hlavica, J.Hampl, K. Suchánková

Zahájení: Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 

konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 

128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Zapisovatelkou byla určena V. Trnková, ověřovateli zápisu D. 

Nádeník a J.Hrabě.

Starostka požádala o schválení programu. Hlasování: 

PRO: 9 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Závěr: Program byl schválen.

· Smlouva o smlouvě budoucí – ČEZ – Starostka předložila 

ZO návrh Smlouvy o uzavření  budoucí smlouvy o zřízení věcného 

břemene č. IV-12-6012648/VB001 na rekonstrukci el. vedení v ul. 

Klučovská. Částka za zřízení věcného břemene byla vyčíslena dle 

platného ceníku obce Poříčany. 

Hlasováno o předložené smlouvě: 

PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 2/6/2011: ZO schvaluje předložený návrh Smlouvy o 

uzavření  budoucí smlouvy o zřízení věcného břemene č. IV-12-

6012648/VB001 pro stavbu Poříčany, kNN, NN, pro ppč. 524/6 (k.ú. 

Klučov), a pověřuje starostku jejím podpisem

· Bezúplatný převod pozemku č. 783/1 – UZSVM – 

Starostka obce předložila zastupitelům návrh UZSVMna bezúplatný 

převod pozemku č. 783/1 do majetku obce. Jedná se o pozemek pod 

místní komunikací (ul. Na Svodníku). 

Hlasováno o bezúplatném převodu pozemku: 

PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/6/2011: ZO schvaluje bezúplatný převod pozemku č. 

783/1 v k.ú Poříčany zapsaného na LV 60000 do majetku obce.  

· Bezúplatný převod podílů pozemků č. 815/11, 815/15, 

815/16, 815/18, 895/3, 1080/3 – Pozemkový fond

Starostka obce předložila zastupitelům návrh na bezúplatný převod 

podílu 10/12 pozemků č. 815/11, 815/15, 815/16, 815/18, 895/3, 

1080/3  v k.ú. Poříčany do majetku obce. Převod těchto pozemků byl 

již schválen ZO usnesením č. 2 ze zasedání 8/2009, v rámci 

digitalizace katastrálního operátu však došlo ke změně v číslování 

pozemků a Pozemkový fond požaduje nové usnesení. Jedná se o 

pozemky v lokalitě Na Záhabří. 

Hlasováno o bezúplatném převodu pozemků:

 PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 4/6/2011: ZO schvaluje převod spoluvlastnického podílu 

k pozemkům č. 815/11, 815/15, 815/16, 815/18, 895/3, 1080/3 

vedeným na LV 994, k.ú. Poříčany do vlastnictví Obce Poříčany.

· Dodatek ke smlouvě o spolupráci – TOUAX, financování 

MŠ 

Starostka obce předložila zastupitelům návrh dodatku (viz. příloha) ke 

smlouvě o spolupráci mezi Obcí a firmou TOUAX, ze dne 8.6. 2011, 

kterým se mění  lhůta, ve které se obec může rozhodnout odkoupit, 

pronajmout či vrátit modulovou stavbu MŠ, do 31.8.2011. 

V poptávkovém řízení byla obci doručena zatím pouze jedna nabídka 

na poskytnutí úvěru, dvě banky nabídky zatím nedodaly, KB a 

CMZRB žádost o úvěr zamítly. Výběr poskytovatele úvěru byl proto 

odložen na příští jednání ZO. Hlasováno o dodatku smlouvy s 

firmou TOUAX: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 5/6/2011: ZO schvaluje předložený dodatek ke smlouvě o 

spolupráci uzavřené mezi obcí Poříčany a firmou TOUAX dne 8.6. 

2010, kterým se mění  lhůta, ve které se obec může rozhodnout 

odkoupit, pronajmout, či vrátit modulovou stavbu MŠ, do 31.8.2011, a 

pověřuje starostku jejím podpisem. Výběr poskytovatele úvěru na 

financování MŠ byl odložen na příští zasedání zastupitelstva.
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· Prodej části pozemku 888/2

Starostka předložila ZO návrh na prodej části pozemku 888/2 o 
2výměře 19 m  dle geom. plánu č. 696-185/2011 ze dne 30.5.2011 (viz. 

příloha) p. Liboru Králíkovi, který je vlastníkem sousední parcely a 

zažádal o odkup pozemku, aby došlo k zarovnání hranice jeho parcely. 

Záměr o prodeji pozemku byl zveřejněn v souladu se zákonem o 
2obcích. Navrhovaná cena je 110 Kč/m , kupující rovněž uhradí 

náklady spojené se sepsáním kupní smlouvy a vkladem do katastru 

nemovitostí.  

Hlasováno o prodeji části pozemku 888/2: PRO: 8 – PROTI: 0 – 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 6/6/2011: ZO schvaluje prodej části pozemku 888/2 o 
2výměře 19 m  dle geom. plánu č. 696-185/2011 ze dne 30.5.2011 p. 

2Liboru Králíkovi za cenu 110 Kč/m , s podmínkou, že kupující uhradí 

náklady spojené se sepsáním kupní smlouvy, vkladem do katastru 

nemovitostí, aj. ZO pověřuje starostku uzavřením kupní smlouvy dle 

těchto podmínek.

· Dodavatel plynu pro r. 2012

Na základě poptávkového řízení z června 2011 obec obdržela 2 

nabídky na dodávky zemního plynu – od spol. ČEZ Prodej, s.r.o. a 

Pražská plynárenská, a.s.. Po projednání se členy hodnotící komise 

starostka navrhuje podepsat smlouvu se společností ČEZ Prodej, která 

nabízí nižší cenu sdružených služeb dodávky, a to 784 Kč/MWh. 

Hlasováno o změně dodavatele plynu: PRO: 8 – PROTI: 0 – 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 7/6/2011: ZO schvaluje změnu dodavatele zemního plynu 

a přechod ke společnosti ČEZ Prodej, s.r.o., jejichž nabídka ceny za 

sdružené služby dodávky plynu 784/MWh byla nejnižší. ZO ukládá 

starostce uzavřít s vybraným dodavatelem smlouvu.

· Stavební úpravy – školní družina

Starostka informovala ZO o dalším postupu rekonstrukce sociálního 

zařízení ve školní družině, kterou bylo nutné zahájit, protože KHSSK 

při inspekci v dubnu 2011 zjistila, že stávající WC nevyhovuje 

hygienickým předpisům a uložila termín pro odstranění závad – 

31.8.2011. V rámci poptávkového řízení obdržela nabídky na 

stavební, instalatérské a elektroinstalační práce (vč. materiálu). 

Souhrnná maximální cena činí 260,- tis. Kč. Financování bude 

zajištěno takto: 60.000,- – z rozpočtu ZŠ, 200.000,- z rozpočtu obce, s 

tím, že bude použito 100. tis, které byly rozpočtovány na projekt 

zateplení ZŠ a 100 tis. z rezervy rozpočtu obce.

Hlasováno o uvolnění finančních prostředků na stavební úpravy: 

PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 8/6/2011:  ZO schvaluje uvolnění částky 200 tis. Kč na 

stavební úpravy ve školní družině v rozpočtu pro r. 2011, přičemž na 

tuto akci bude přesunuto 100 tis. z kapitoly "Projekt zateplení ZŠ" a  

100 tis. z rezervy rozpočtu obce.

· Žádost o odprodej pozemků v ul. Nad Sokolovnou

Starostka ZO předložila přehled pozemků pod místními 

komunikacemi a veřejnými prostranstvími, které nejsou v majetku 

obce. Celkem se jedná o cca 6000 m2, které jsou v soukromém 

vlastnictví. Na minulém zasedání bylo odloženo projednání žádosti pí. 

Knapové a p. Stárka, kteří mají zájem odprodat obci pozemky č. 
2842/11, 842/7, 846/5 v ul. Nad Sokolovnou o celkové výměře 190 m . 

V obdobných případech okolní obce vykupují pozemky za cenu 40 – 
250 Kč/m . 

Návrh: Schválit žádost a nabídnout odkoupení pozemků za cenu 45 
2Kč/m . ZO navrhuje při tvorbě rozpočtu pro r. 2012 vyhradit určitou 

částku na vykupování pozemků.

Hlasováno o koupi pozemků: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 

0

Usnesení č. 9/6/2011:  ZO schvaluje koupi pozemků č. 842/11, 842/7, 
2 846/5 v k.ú. Poříčany o celkové výměře 190 m (ul. Nad Sokolovnou) za 

2cenu 45 Kč/m  a pověřuje starostku jednáním s vlastníky pozemků.

· Pořízení čerpadla

Veolia obec informovala o poruše čerpadla v přečerpávací stanici v ul. 

Ke Kersku. Dle jejich vyjádření prověřili možnost opravy čerpadla, 

která by přesáhla 2/3 ceny nového, proto navrhují pořízení nového v 

odhadované ceně 40.000,- Kč. Jedná se o investiční akci, kterou nelze 

hradit v rámci kalkulace pro r. 2011, zakoupit čerpadlo musí obec. D. 

Nádeník navrhuje, aby Veolia předložila konkrétní cenovou nabídku.

· Diskuse

V rámci diskuse byla zmíněna problematika neudržovaných pozemků 

– starostka informuje, že již kontaktovala pracovnici MV ČR, která se 

zabývá obecními vyhláškami s žádostí o stanovisko ministerstva k této 

problematice. Prozatím bude provedena evidence neudržovaných 

parcel a jejich vlastníci budou vyzváni, aby pozemky posekali. 

Starostka připraví výzvu vlastníkům neudržovaným pozemků.

Zápis byl vyhotoven dne 10.8.2011

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE 
POŘÍČANY č. 7/2011, konaného dne 30.8.2011
Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a 

na elektronické úřední desce dne 19.8.2011.

Přílohy zápisu: pozvánka na zasedání ZO, program jednání, 

prezenční listina, geometrický plán č. 690-43/2011 

Omluveni: T. Hlavica

Zahájení:Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, 

konstatovala, že zasedání bylo svoláno v souladu se zákonem č. 

128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. 

Zapisovatelkou byla určena V.Trnková, ověřovateli zápisu D. Nádeník 

a J. Hrabě.

Starostka požádala o schválení programu. 

Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Z á v ě r :  

Program byl schválen

Informace starostky:

Lesy Novák – po opakovaných urgencích firma zaplatila 30.000, -Kč, 

tj. necelou třetinu dlužné částky. Zbytek bude obec nadále vymáhat.

Stavební úpravy ŠD – starostka informuje o posunu termínu 

dokončení rekonstrukce sociálního zařízení ve školní družině. 

Odhadovaný termín je konec září.

Objízdná trasa – starostka informuje o objízdné trase kvůli uzavírce 

na silnici I/12 v Újezdu nad Lesy, která byla ve směru Česká Brod-

Praha nově stanovena přes Poříčany. K plánované trase objízdné trasy 

obec dala záporné stanovisko a bude požadovat dopravní omezení 

(snížení rychlosti).
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· Žádost o odprodej pozemků vul. Nad Sokolovnou

Starostka ZO předložila přehled pozemků pod místními komunikacemi a veřejnými prostranstvími, 

které nejsou v majetku obce. Celkem se jedná o cca 6000 m2, které jsou v soukromém vlastnictví. Na 

minulém zasedání bylo odloženo projednání žádosti pí. Knapové a p. Stárka, kteří mají zájem odprodat 

obci pozemky č. 842/11, 842/7, 846/5 v ul. Nad Sokolovnou o celkové výměře 190 m2. V obdobných 

případech okolní obce vykupují pozemky za cenu 40 – 50 Kč/m2. Návrh: Schválit žádost a nabídnout 

odkoupení pozemků za cenu 45 Kč/m2. ZO navrhuje při tvorbě rozpočtu pro r. 2012 vyhradit určitou 

částku na vykupování pozemků.

Hlasováno o koupi pozemků: PRO: 8 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 9/6/2011:  ZO schvaluje koupi pozemků č. 842/11, 842/7, 846/5 v k.ú. Poříčany o celkové 

výměře 190 m2 (ul. Nad Sokolovnou) za cenu 45 Kč/m2 a pověřuje starostku jednáním s vlastníky 

pozemků.

· Pořízení čerpadla

Veolia obec informovala o poruše čerpadla v přečerpávací stanici v ul. Ke Kersku. Dle jejich vyjádření 

prověřili možnost opravy čerpadla, která by přesáhla 2/3 ceny nového, proto navrhují pořízení nového 

v odhadované ceně 40.000,- Kč. Jedná se o investiční akci, kterou nelze hradit v rámci kalkulace pro r. 

2011, zakoupit čerpadlo musí obec. D. Nádeník navrhuje, aby Veolia předložila konkrétní cenovou 

nabídku.

· Diskuse

V rámci diskuse byla zmíněna problematika neudržovaných pozemků – starostka informuje, že již 

kontaktovala pracovnici MV ČR, která se zabývá obecními vyhláškami s žádostí o stanovisko 

ministerstva k této problematice. Prozatím bude provedena evidence neudržovaných parcel a jejich 

vlastníci budou vyzváni, aby pozemky posekali. Starostka připraví výzvu vlastníkům neudržovaným 

pozemků.

Zápis byl vyhotoven dne 10.8.2011

ZÁPIS ZE ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE POŘÍČANY č. 7/2011, konaného dne 

30.8.2011

Oznámení o zasedání zastupitelstva bylo vyvěšeno na úřední desce a na elektronické úřední desce dne 

19.8.2011.

Přílohy zápisu: pozvánka na zasedání ZO, program jednání, prezenční listina, geometrický plán č. 

690-43/2011 

Omluveni: T. Hlavica

Zahájení:Starostka obce přivítala zastupitele i veřejnost, konstatovala, že zasedání bylo svoláno 

vsouladu se zákonem č. 128/2000 Sb. o obcích, a že zastupitelstvo je usnášeníschopné. Zapisovatelkou 

byla určena V.Trnková, ověřovateli zápisu D. Nádeník a J. Hrabě.

Starostka požádala o schválení programu. 

Hlasování: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  Závěr: Program byl schválen

Informace starostky:

Lesy Novák – po opakovaných urgencích firma zaplatila 30.000, -Kč, tj. necelou třetinu dlužné částky. 

Zbytek bude obec nadále vymáhat.

Stavební úpravy ŠD– starostka informuje o posunu termínu dokončení rekonstrukce sociálního 

zařízení ve školní družině. Odhadovaný termín je konec září.

Objízdná trasa – starostka informuje o objízdné trase kvůli uzavírce na silnici I/12 v Újezdu nad 

Lesy, která byla ve směru Česká Brod-Praha nově stanovena přes Poříčany. K plánované trase objízdné 

trasy obec dala záporné stanovisko a bude požadovat dopravní omezení (snížení rychlosti).

Zábor v ul. Jana Hroudy– f. NOVSTAV požádala o zábor místní komunikace (J. Hroudy) z důvodu 

výstavby tří kanalizačních a vodovodních přípojek k parcelám. NOVSTAV si zajistí dopravní značení 

a bude informovat majitele přilehlých nemovitostí.

PROGRAM:

1. Převod pozemku 884/4zMNV na Obec Poříčany

Starostka informuje ZO o výsledku opravného řízení na Katastrálním úřadu v Kolíně. Podíl ve výši ½ 

pozemku č. 884/4 v k.ú. Poříčany byl v minulosti nesprávně převeden do vlastnictví Obce Poříčany a 

tato chyba byla zjištěna v červnu 2011 v souvislosti s plánovanou směnou pozemků mezi obcí a f. 

Beneš a Lát. Následným opravným řízením byl podíl pozemku navrácen do vlastnictví MNV Poříčany 

a obec o něj musí zažádat. 

Hlasování o přechodu vlastnického práva:  PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 1/7/2011: ZO schvaluje přechod vlastnického práva kpodílu ½ pozemku č. 884/4 na LV  

644 v k.ú. Poříčany.

2. Odkup modulové stavby MŠ – koupě a úvěr

Dodatkem č. 1 ze dne 29.7. 2011 ke Smlouvě o spolupráci mezi obcí a f. TOUAX byl stanoven termín 

pro rozhodnutí, zda obec budovu MŠ odkoupí, pronajme, nebo vrátí, do 31.8.2011. V současné době 

probíhá jednání o finální podobě kupní smlouvy. Forma pronájmu je nevýhodná, koupě je tedy jediná 

přijatelná varianta.

Hlasování o odkoupení modulové stavby MŠ:  PRO: 9– PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 1 

Usnesení č. 2/7/2011: Na základě smlouvy o spolupráci uzavřené mezi obcí Poříčany a společností 

TOUAX, s.r.o. dne 8.6. 2011, ZO schvaluje koupi modulové stavby Mateřské školy za podmínky, že 

před podpisem kupní smlouvy proběhne předání stavby, a bude o něm vyhotoven předávací protokol.

Starostka požádala předsedu fin. výboru D. Nádeníka o stanovisko k nabídkám poskytnutí úvěru, které 

obec obdržela. D. Nádeník představil stručnou rekapitulaci podmínek jednotlivých bank a doporučil 

jako nejvýhodnější variantu přijetí úvěru od České spořitelny, kde je nejnižší úroková sazba, zajištění 

úvěru pouze budoucími příjmy a nejmenší zatížení pro rozpočet obce v letech 2011 – 13. Starostka s 

bankou dojedná případné úpravy smlouvy o úvěru, tak aby korespondovala s kupní smlouvou na 

budovu MŠ.

Hlasování o přijetí úvěru od ČS, a.s.:  PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/7/2011: ZO schvaluje přijetí úvěru od ČS, a.s. ve výši 3.840.000,- Kč na koupi modulové 

stavby mateřské školy, se splatností 10 let, který bude zajištěn budoucími příjmy rozpočtu obce. ZO 

dále schvaluje předloženou smlouvu o úvěru a pověřuje starostku jejím uzavřením do 25.9. 2011. 

Zároveň ZO ukládá starostce zřídit u České spořitelny, a.s. běžný účet, který je podmínkou uzavření 

této Smlouvy o úvěru.

3. Odměny členů zastupitelstva obce

Starostka navrhla úpravu výše měsíčních odměn neuvolněných členů ZO na 513,- Kč s účinností od 

1.8. 2011, ostatní odměny zůstanou beze změny.

Hlasování o změně výše odměn neuvolněných členů ZO:  PRO: 8 – PROTI: 1 – ZDRŽEL SE: 1

Usnesení č. 4/7/2011: ZO schvaluje súčinností od 1.8.2011 úpravu výše měsíčních odměn členů 

zastupitelstva na 513 Kč,-. Ostatní odměny zůstávají vpůvodní výši. 

4. Kupní smlouva – pozemek ČD

Starostka informuje o kupní smlouvě na pozemek č. 909/2 v k.ú. Poříčany, která byla obci zaslána 

Českými drahami, a.s. Vzhledem k tomu, že obec doposud neobdržela stanovisko Středočeského kraje 

k žádosti o převod sousedního pozemku č. 898/1 (viz. bod č. 11), starostka navrhuje schválení smlouvy 

odložit, dokud nebude schválen převod druhého pozemku krajským zastupitelstvem.  

5. Prodej pozemku – Váňovi

ZO obdrželo návrh kupní smlouvy na pozemek č. 878/2 o výměře 172 m2 , který budeoddělen 

zpozemku 878 vk.ú. Poříčany geometrickým plánem č.690-43/2011, a to p. Václavu Váňovi za cenu 

110,- Kč/m2. Kupující dále uhradí náklady na zpracování geom. plánu a vklad do katastru nemovitostí.

Zábor v ul. Jana Hroudy – f. NOVSTAV požádala o zábor místní 

komunikace (J. Hroudy) z důvodu výstavby tří kanalizačních a 

vodovodních přípojek k parcelám. NOVSTAV si zajistí dopravní 

značení a bude informovat majitele přilehlých nemovitostí.

PROGRAM:

1. Převod pozemku 884/4 z MNV na Obec Poříčany

Starostka informuje ZO o výsledku opravného řízení na Katastrálním 

úřadu v Kolíně. Podíl ve výši ½ pozemku č. 884/4 v k.ú. Poříčany byl v 

minulosti nesprávně převeden do vlastnictví Obce Poříčany a tato 

chyba byla zjištěna v červnu 2011 v souvislosti s plánovanou směnou 

pozemků mezi obcí a f. Beneš a Lát. Následným opravným řízením byl 

podíl pozemku navrácen do vlastnictví MNV Poříčany a obec o něj 

musí zažádat. 

Hlasování o přechodu vlastnického práva:  PRO: 10 – PROTI: 0 – 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 1/7/2011: ZO schvaluje přechod vlastnického práva k 

podílu ½ pozemku č. 884/4 na LV  644 v k.ú. Poříčany.

2. Odkup modulové stavby MŠ – koupě a úvěr

Dodatkem č. 1 ze dne 29.7. 2011 ke Smlouvě o spolupráci mezi obcí a 

f. TOUAX byl stanoven termín pro rozhodnutí, zda obec budovu MŠ 

odkoupí, pronajme, nebo vrátí, do 31.8.2011. V současné době probíhá 

jednání o finální podobě kupní smlouvy. Forma pronájmu je 

nevýhodná, koupě je tedy jediná přijatelná varianta.

Hlasování o odkoupení modulové stavby MŠ:  PRO: 9– PROTI: 

0 – ZDRŽEL SE: 1 

Usnesení č. 2/7/2011: Na základě smlouvy o spolupráci uzavřené mezi 

obcí Poříčany a společností TOUAX, s.r.o. dne 8.6. 2011, ZO schvaluje 

koupi modulové stavby Mateřské školy za podmínky, že před podpisem 

kupní smlouvy proběhne předání stavby, a bude o něm vyhotoven 

předávací protokol.

Starostka požádala předsedu fin. výboru D. Nádeníka o stanovisko k 

nabídkám poskytnutí úvěru, které obec obdržela. D. Nádeník 

představil stručnou rekapitulaci podmínek jednotlivých bank a 

doporučil jako nejvýhodnější variantu přijetí úvěru od České 

spořitelny, kde je nejnižší úroková sazba, zajištění úvěru pouze 

budoucími příjmy a nejmenší zatížení pro rozpočet obce v letech 2011 

– 13. Starostka s bankou dojedná případné úpravy smlouvy o úvěru, 

tak aby korespondovala s kupní smlouvou na budovu MŠ.

Hlasování o přijetí úvěru od ČS, a.s.:  PRO: 10 – PROTI: 0 – 

ZDRŽEL SE: 0

Usnesení č. 3/7/2011: ZO schvaluje přijetí úvěru od ČS, a.s. ve výši 

3.840.000,- Kč na koupi modulové stavby mateřské školy, se splatností 

10 let, který bude zajištěn budoucími příjmy rozpočtu obce. ZO dále 

schvaluje předloženou smlouvu o úvěru a pověřuje starostku jejím 

uzavřením do 25.9. 2011. Zároveň ZO ukládá starostce zřídit u České 

spořitelny, a.s. běžný účet, který je podmínkou uzavření této Smlouvy o 

úvěru. 

3. Odměny členů zastupitelstva obce

Starostka navrhla úpravu výše měsíčních odměn neuvolněných 

členů ZO na 513,- Kč s účinností od 1.8. 2011, ostatní odměny 

zůstanou beze změny.

Hlasování o změně výše odměn neuvolněných členů ZO:  PRO: 

8 – PROTI: 1 – ZDRŽEL SE: 1

Usnesení č. 4/7/2011: ZO schvaluje s účinností od 1.8.2011 úpravu 

výše měsíčních odměn členů zastupitelstva na 513 Kč,-. Ostatní 

odměny zůstávají v původní výši. 

4. Kupní smlouva – pozemek ČD

Starostka informuje o kupní smlouvě na pozemek č. 909/2 v k.ú. 

Poříčany, která byla obci zaslána Českými drahami, a.s. Vzhledem k 

tomu, že obec doposud neobdržela stanovisko Středočeského kraje k 

žádosti o převod sousedního pozemku č. 898/1 (viz. bod č. 11), 

starostka navrhuje schválení smlouvy odložit, dokud nebude schválen 

převod druhého pozemku krajským zastupitelstvem.  

5. Prodej pozemku – Váňovi

ZO obdrželo návrh kupní smlouvy na pozemek č. 878/2 o výměře 172 
2m  , který bude oddělen z pozemku 878 v k.ú. Poříčany geometrickým 

2plánem č.690-43/2011, a to p. Václavu Váňovi za cenu 110,- Kč/ m . 

Kupující dále uhradí náklady na zpracování geom. plánu a vklad do 

katastru nemovitostí.

Hlasování o prodeji: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  

Usnesení č. 5/7/2011: ZO schvaluje prodej pozemku č. 878/2 o výměře 
2172 m  , který bude oddělen z pozemku 878 v k.ú. Poříčany 

geometrickým plánem č.690-43/2011 ze dne 12.7.2011,  p. Váňovi za 
2cenu 110,- Kč/m , a ukládá starostce uzavřít kupní smlouvu dle 

předloženého návrhu.   

6. Průmyslová zóna

Dne 11.08.2011 se konala pracovní schůzka se zájemci o pozemky 

obce v lokalitě průmyslové zóny u dálnice, zastoupenými panem 

Milanem Tučkem. P. Tuček představil zastupitelům své 

spolupracovníky a jejich záměr realizace obchodně-průmyslové zóny. 

Investoři mají zájem o koupi pozemků prostřednictvím smlouvy o 

smlouvě budoucí na dobu dvou let, během které by na své náklady 

zvýšili připravenost pozemků. Starostka upozorňuje, že obec musí 

nejprve zveřejnit záměr prodeje pozemků dle zákona 128/2000 Sb.,o 

obcích.

Hlasování o předloženém návrhu: PRO: 10 – PROTI: 0 – 

ZDRŽEL SE: 0  

Usnesení č. 6/7/2011: ZO schvaluje záměr realizace obchodně-

průmyslové zóny v lokalitě u dálnice. ZO pověřuje starostku 

zveřejněním záměru prodeje pozemků určených pro obchodně-

průmyslovou zónu v souladu se zákonem 128/2000 Sb.,o obcích, a 

souhlasí s formou prodeje prostřednictvím smlouvy o budoucí smlouvě 

kupní. ZO dále pověřuje starostku  jednáním se současnými zájemci, 

zastoupenými panem Milanem Tučkem, jejichž vize byla představena 

dne 11.08.2011 na pracovní schůzce.  

7. Kostel

Starostka předložila ZO koncept nájemní smlouvy na Poříčanský 

kostel, jako jedno z možných řešení, jak se pokusit kostel zachránit. 

Českobrodská farnost nemá o kostel zájem a nepodílí se na jeho 

opravách ani běžné údržbě. V rámci diskuse S. Potměšil navrhl 

možnost koupě za symbolickou cenu, většina zastupitelů však s touto 

variantou nesouhlasí vzhledem k velké finanční zátěži, a kloní se k 

dlouhodobému pronájmu. Starostka žádá  členy zastupitelstva o 

zaslání připomínek k návrhu nájemní smlouvy, příp. dalších návrhů, 

aby tyto mohly být projednány s farností.

8. Plán údržby obecního majetku

Starostka obce předložila ZO pracovní verzi Plánu údržby obecního 

majetku a požádala zastupitelstvo o doplnění dalších bodů a stanovení 

priorit. 
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9. Prostranství před nádražím

V rámci jednání o umístění reklamy v obci s f. DIXI obec dostala 

nabídku na pronájem mobilního oplocení v délce 15 bm za cenu 10 

Kč/měsíc, které by se dalo použít jako provizorní opatření k úpravě 

parkovacích ploch na prostranství před nádražím ČD ZO souhlasí se 

zkušební dobou do 31.12.2011.

10. Smlouva o smlouvě budoucí - ČEZ 

Starostka informuje ZO o návrhu Smlouvy o smlouvě budoucí o 

zřízení věcného břemene  ul. Pod Hájem. V původní verzi není 

ošetřena cena podle ceníku obce. ČEZ byl požádán o doplnění délky 

trasy, aby mohlo být finanční plnění dopočítáno. Schválení odloženo 

na příští zasedání ZO.

11. Bezúplatný převod pozemku 898/1

V lednu 2011 obec zažádala o převod pozemků 898/1 (Středočeský 

kraj) a 909/2 (ČD, a.s.), které potřebuje k zajištění přístupu na své 

pozemky. Zatímco jednání s ČD postoupilo až ke kupní smlouvě, 

Krajský úřad žádost obce doposud od Správy a údržby silnic, která 

podklady pro převod pozemku připravuje, neobdržel. Pravděpodobně 

došlo v důsledku reorganizace SUS v Kutné hoře ke ztrátě žádosti. Pro 

uspíšení bylo obci doporučeno zažádat o převod znovu.  Hlasování o 

převodu pozemku: PRO: 10 – PROTI: 0 – ZDRŽEL SE: 0  

Usnesení č. 7/7/2011: ZO schvaluje bezúplatný převod  pozemku 

898/1 v k.ú. Poříčany ve vlastnictví Středočeského kraje do vlastnictví 

obce,  za účelem zajištění přístupu k obecním pozemkům.

12. Diskuse

Ředitelka školy seznámila ZO s aktuálním děním v ZŠ (projekt EU, 

rekonstrukce kuchyňky MŠ, instalace odsavačů par – školní jídelna, 

aj. Dále požádala o instalaci odpadového koše do budky autobusové 

zastávky u školy.

ČOV – než bude obec pokračovat s přípravou dokumentace pro 

územní rozhodnutí, starostka navrhuje přizvat ke konzultaci 

nezávislého projektanta ČOV, který by seznámil zastupitele s 

různými technologickými možnostmi při intensifikaci stávající 

čistírny. Zastupitelé souhlasí.

P. Paliza se ptá, kdy budou nainstalovány slíbené odpadkové 

koše/koše na exkrementy.  Starostka čeká na darovací smlouvu od 

občanského sdružení, aby mohly lavičky a koše být objednány 

najednou ve větším množství s ohledem na příp. možnost slevy. 

D.Nádeník se ptá kdy bude opravena střecha na budově OÚ. 

Starostka bude kontaktovat pokrývače a domluví možný termín. 

Zápis byl vyhotoven dne 5.9. 2011

V minulých číslech jsme Vám přinášeli pouze výpisy 
přijatých usnesení, ukázalo se však,  že některé 
informace nebyly správně pochopeny. Proto jsme  se 
tentokrát rozhodli otisknout zápisy v plném znění.
                                                                         H.Teršová

-12-
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Velkým překvapením bylo vyhoření vítěze posledního 
turnaje  - týmu Z10 ze slévárny zinku ze Semil. Ten se 
nakonec neprobojoval ani do semifinále kvůli 
strhujícímu náporu Plastik Krys, který se v semifinále 
prosadil i proti týmu Inpromy a vybojoval tak 3. místo. 
Celkové pořadí bylo důležité také proto, že po celou dobu 
turnaje probíhala tipovací soutěž TriKožLa o lístky na 
zápas FC-Barcelona vs. FC Viktoria Plzeň. Vítězem  
tipovací soutěže se mohl stát ten, kdo dokázal uhádnout 
pořadí na většině ze 7 míst a správně uhádnout, kolik gólů 
maximálně padne v libovolném zápasu turnaje. Gólově 
bohatý finálový zápas pro sebe rozhodl tým Knorru 
Bremse proti kvalitářům z Poříčan, Pohár tak na půl roku 
putuje do Maďarska. Skvělé atmosféře pomohlo i 
nádherné počasí. Podle organizátorů se zúčastnilo cca 
180 lidí.
 
BENEŠ a LÁT a.s. je ryze česká strojírenská společnost, 
která v roce 2009 postavila v Poříčanech svůj třetí 
výrobní závod na výrobu hliníkových odlitků. V 
současné době v tomto závodě zaměstnává přes 230 
zaměstnanců, z nichž je velká část z Poříčan a okolí. V 
roce 2007 byl podnik oceněn titulem Firma roku. Podnik 
se podílí jako sponzor rozvoje Základní a mateřské 
školky v Poříčanech. Mezi nejznámější produkty 
společnosti patří dětské stavebnice SEVA a Monti 
System.
                                                                Ing. Lumír Al-Dabagh

Poříčany hostily "mezinárodní" fotbalový 
turnaj

V polovině září se na hřišti TJ SOKOL v Poříčanech 
konal tradiční turnaj společnosti BENEŠ a LÁT v malé 
kopané. Hráči i diváci si přišli na své. Kromě fotbalu 
probíhal v okolí hřiště bohatý doprovodný program pro 
maminky a děti.

Děti měly příležitost vyřádit se na trampolíně a 
řetízkovém kolotoči, který pomohl zajistit místostarosta 
obce pan Hampl, nebo malovat obrázky na asfaltu, či 
foukacími fixy na nekonečném papíru, vyřezávat postavy 
z kartonu, házet míčky na panáka, chodit na chůdách, 
shazovat plastové lahve hasičskou stříkačkou a nakonec 
si opéci buřty na ohníčku. Velkou zásluhu na nadšení dětí 
měl pan Baránek, který je trpělivě vozil na svých koních, 
a hasičský sbor Poříčany, který zapůjčil rekvizity. 

Také maminky měly svou vlastní soutěž: „O nejlepší 
maminčinu dobrotu”. Sešly se dorty a koláče 
nejrůznějších tvarů, chutí a nápadů, sladké i slané, kulaté i 
hranaté, ale všechny výtečné. Vítězem soutěže se stala 
tvarůžková pizza z kuchyně pani Ivety Benešové. 

Samozřejmě ústředním tématem dne byl vlastní 
fotbalový turnaj, který organizuje firma BENEŠ a LÁT 
pro své zaměstnance a partnery dvakrát do roka.  
Favorizovaný maďarský tým společnosti Knorr Bremse - 
nadnárodního výrobce brzdových systému pro vlaky jako 
je Pendolino nebo Shinkanzen dorazil v silné sestavě. 
Velkou neznámou byla herní síla týmů strojírenských 
firem Inproma z Křince a Flídr plast z Poličky. Dalšími 
týmy pak byly Plastik Krysy (vesměs střední manažeři z 
Poříčan a Sutic), Quality Team (jak název napovídá, 
kvalitáři ze všech závodů BaL), v minulých turnajích 
velmi úspěšný tým Z10 (zaměstnanci závodu ve Slané) a 
nový tým Cídírna Z02 (jediný tým pod vedením 
kapitánky).
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 Poslední střet měl rozhodnout. Proti sobě nastoupily 
týmy ve složení: Ondra Hedrlín, Radek Nouzovský, 
Monika Nehasilová, Erika Marušáková, druhé družstvo, 
které se pralo o celkové vítězství bylo ve složení Alena a 
Mirek Bímovi, Jirka Hrabě a Jana Vosecká. Vzájemný 
střet skončil remízou a obě mužstva měla stejný počet 
výher i proher. 

Schylovalo se k rozuzlení na hřišti, ale pak zde zaúřa-
dovala Boží Pérákova ruka, když za vítěze vyhlásil tým s 
Radkem Nouzovským, Ondrou Hedrlínem, Monikou 
Nehasilovou a Erikou Marušákovou. Druhé družstvo 
protest k direktoriátu turnaje nepodalo, a tak to dopadlo, 
jak to dopadlo. Tak zase napřesrok, tentokrát snad bez 
deště. Byla by to příjemná změna.                                                                                                                                                                                  

                                                                                     J. Hrabě      

   .  

v 

Letní hry Pérákův triumf nepřinesly
Letní Poříčanské hry, jejichž třetí ročník se konal 30. 
července na fotbalovém hřišti, proběhly v duchu 
předchozího ročníku. Opět celý den pršelo. 
Když by si televizní rosnička Dagmar Honsová nevěděla 
rady s tím, kdy bude celý den pršet, mohla by klidně zavolat 
pořadatelům Letních poříčanských her. Láďa Peroutka a 
Jindra Nouzovská se totiž ani letos nespletli a pro sportovní 
klání družstev vybrali propršenou sobotu. Láďa Peroutka, 
coby pořadatel a loňský vítěz, také letos prohlašoval, že 
první cena je jeho. Jenže osud mu nepřál a on v den D přišel 
na hřiště o berlích. Zde už na něj čekal invalidní vozík, na 
kterém se mohl přeci jen lépe pohybovat. Do soutěže však 
nezasáhl, a tak někteří ze soutěžících vycítili šanci. Vyhrát 
třetí ročník poříčanských letních her se mohlo zdát snažší i 
proto, že zúčastnilo jen 16 závodníků. Výkony však šly 
nahoru a mezi kapkami deště si nikdo nic nedaroval. Brzy 
bylo zřejmé, které dva týmy si to rozdají o zlato. Házelo se 
na cíl tenisákem, hrál kroket, vybíjená, ale házelo se i 
polenem, které bylo díky dešti čím dál tím těžší. Výsledky 
byly těsné, o překvapení však nebyla nouze. Třeba Alena 
Bímová, která před tím v životě nekopla do míče, porazila 
ve slalomu mezi kužely a následné střelbě na bránu šutéra 
Romana Marušáka. Ten pak chyběl i na závěrečném 
ceremoniálu. Prý únava. Klání spělo rychle ke konci, o 
gastronomii se jako vždy starala Martina Bachmanová a 
její tým, který závodníky zásoboval kuřaty a langoši.

CHYSTANÉ AKCE
15.10. Kapely KRLEŠ a Capsela B.P.
29.10. HALLOWEEN PARTY
12.11. Posvícení – TELEGRAF
25.11. Vánoční zábava

                       (ZMĚNA PROGRAMU VYHRAZENA)

!!!!!!!!!!   SILVESTR 2011   !!!!!!!!! 
REZERVACE NUTNÁ TEL.: 728674620

     !!!      POČET MÍST OMEZEN    !!!

ZÁVAZNÉ ODJEDNÁVKY DO 30.11.2011!! 
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Provoz vozidel v zimě  a zimní výbava 
Od 1. listopadu 2011 se zavádí povinné používání 
zimních pneumatik na všech druzích pozemních 
komunikací pro vozidla kategorií M a N (tj. osobní a 
nákladní automobily), a to v období od 1. listopadu do 31. 
března za podmínky, že: 
a) na pozemní komunikaci se nachází souvislá vrstva 
sněhu, led nebo námraza nebo 
b) lze vzhledem k povětrnostním podmínkám 
předpokládat, že se na pozemní komunikaci během jízdy 
může vyskytovat souvislá vrstva sněhu, led nebo 
námraza. 
V souvislosti s tím přinášíme pár informací a rad k 
výměně pneumatik.
Kdy měnit pneumatiky za zimní? 
Určitě není optimální přezouvat pneumatiky pouze podle 
data v kalendáři. Obecně platí, že nejdůležitějším 
faktorem jsou provozní podmínky, tedy teploty vozovky 
a vzduchu. Optimální pro zimní pneumatiky jsou teploty 
pod 7°C. Při dosažení těchto nízkých teplot je již 
předpoklad, že v některých místech může být vozovka 
namrzlá, a směs zimní pneumatiky je právě pro tyto a 
nižší teploty uzpůsobena. Naopak při teplotách nad 17°C 
je vhodné použít letní pneumatiky, neboť nad touto 
hranicí teplot dochází ke zvýšenému opotřebení zimních 
pneumatik. Kolem 30°C pak jízda na zimních 
pneumatikách může být na suché vozovce nebezpečná. 
Letní pneumatiky zásadně nepoužíváme na sněhu, kde se 
vozidlo stává neovladatelným. Bohužel je stále dost 
řidičů, kteří s prvním popraškem skončí mimo vozovku, 
nebo nedobrzdí. 
V servisu nebo doma? 
Pneuservis je nejpohodlnější, finančně i časově je to už 
méně výhodné. 

Pří prvních známkách zimního počasí se servisy většinou 
zaplní vlnou opozdilců a přednost má většinou ten, kdo se 
objednal předem.
Méně pohodlné ale levnější, je vlastnit a skladovat 
druhou sadu kol. Jednoduše si můžete přezout auto dle 
aktuálního stavu počasí. Je dobré mít na paměti, že Alu 
disky obyčejně nejsou připraveny odolávat solím a 
chemickým procesům vznikajícím při zimním provozu 
vozidla. Zároveň je důležité nezapomenout, že 
pneumatiky by před nasazením na auto měly být 
vyvážené. 
Proč vyvažovat pneumatiky?
Při správném skladování by se sice neměl měnit jejich 
tvar, ale nezapomeňte, že v minulé sezóně najezdily 
několik tisíc kilometrů a tím se jejich tvar a proporce 
přece jen pozměnily. Mnohem markantnější změna může 
nastat u špatně nahuštěných pneumatik nebo při agresivní 
jízdě, případně když vymetete nějakou tu díru, kterých je 
na českých silnicích habaděj.
Doporučení na závěr?
Přezouvat pneumatiky s prvním mrazem je pozdě. Zvlášť 
ten, kdo jezdí brzo ráno, by měl měnit letní za zimní o 
něco dříve.
Při domácí výměně je dobré pořídit si momentový klíč. 
Stojí cca do 1 600,- Kč a je použitelný na všechna vozidla, 
neboť je nastavitelný na různé hodnoty. Při montáži 
pneumatik vzduchovou pistolí doporučujeme trvat na 
správném dotažení kol. Pokud se šrouby utáhnou příliš, 
povolit kolo v případě defektu je oříšek i pro svalnaté 
jedince, naopak při nedostatečném dotažení hrozí 
samovolné uvolnění. 
Pneumatiky vždy skladujte očištěné a připravené na další 
sezónu nebo využijte služeb pneuservisů.
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Pracujete?
Potřebujete chvíli pro sebe?

Máte dítě nemocné?

Hlídání dětí od 3 let.

pravidelně i příležitostně

ve dne i v noci

volejte: 775 127 861
Martina Bašusová

Poříčany

Koutek pro nejmenší - - - - - - - - - - - - - - - -
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Propojte očíslované body. Po spojení vám 

vznikne obrázek, který pak vymalujte. 
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Najdete 9 rozdílu.

- kompletní realizace nebo rekonstrukce koupelen -

- obklady a dlažby -

- stavební práce, zateplování fasád -

- instalatérské a topenářské práce -

- stavba teplovzdušných i teplovodních krbů -

- rekonstrukce bytového jádra -

stavby - koupelny - instalace

Martin
         Zedník

www.martinzednik.cz

Poříčany 440
tel.: 777 858 568
e-mail: stavby.martinzednik@gmail.com


